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Emlékeztet ő 

 
Az Egyesületi Elnökség 2014. április 15-én 14:00 órakor a MEE központi irodájában 

megtartott üléséről. 
 
Jelen voltak:  Béres József, Haddad Richárd, Vinkovits András, Dr. Hartmann Bálint, Kovács 
András, Dési Albert helyett Garai János, Pálfi Zoltán, Görgey Péter, Hollósy Gábor, Dr. Tóth 
Judit, Orlay Imre, Veisz Imre, Rejtő János, Tóth József, Rubint Dezső, Divényi Dániel 
Elnökségi tagok, továbbá Ángyánné Kiss Zsuzsanna, Balázs Péter, Tóth Péterné, Günthner 
Attila állandó meghívottak. 
Kimentette magát: Bánhegyesi Attila, Kovács László, Nagy János, Dr. Kádár Péter. 

 

Első napirendi pontként  Günthner Attila az előző Egyesületi Elnökségi üléseken 
elhatározottak helyzetéről adott rövid összefoglalót. Az előző ülésen elhangzott, hogy az 
Elektrotechnika kiadói ügyrendjének hirdetés szervezési szabályzatában a hirdetésekhez 
kapcsolódó kedvezmény politikát felül kell vizsgálni. Az Elektrotechnika folyóirat kiadói 
ügyrendjének módosítását az új Alapszabály és SZMSZ elfogadása után célszerű 
elkészíteni, mivel ezeknek a legfelsőbb szabályozásoknak harmonizálniuk kell az 
alsóbbrendű szabályzatokkal.    

Második napirendi pontként Günthner Attila ismertette a 90. Küldöttgyűlés írásban is 
kiküldött tervezett napirendjét. Kovács András javasolta, hogy az Alapszabály és SZMSZ 
módosítás külön-külön szerepeljen a napirendi pontok között. A képviseleti és aláírási rend 
csak tájékoztató jelleggel kerül bemutatásra. Az Egyesületi Elnökség a fenti kiegészítés 
figyelembevételével 09/2014 számú határozatával egyhangúan elfogadta a 90. 
Küldöttgyűlés napirendjét. 

Harmadik napirendi pontként az Egyesületi Elnökség a május 17-i 90. Küldöttgy űlés 
határozati javaslatait tárgyalta:  

Günthner Attila röviden egészítette ki az írásban is megküldött előterjesztést a 90. KGY-re 
készített elnökségi beszámolóval kapcsolatban, amelyhez az illetékes szervezetek a GB és 
az OHOM kivételével megküldték összefoglalóikat. A hozzászólások után megállapítást 
nyert, hogy kissé aránytalan a beszámoló. Van szervezet, aki 6 oldalas anyagot küldött és 
van, amely pár sort. Ennek megfelelően célszerű egy rövid összefoglalót készíteni és az így 
kiegészített anyaghoz április végéig elektronikus úton kérünk jóváhagyást az Elnökség 
tagjaitól. 

Béres József tájékoztatta az Elnökséget, hogy az Egyesület 2013. évi záró dokumentumaival 
kapcsolatos írásos előterjesztéseket (EB jelentés, GB Feljegyzés) időben megkaptuk. 
Felkérte Ángyánné Kiss Zsuzsannát, hogy tájékoztassa az Elnökséget az EB munkájáról. 
Ángyánné Kiss Zsuzsanna elmondta, hogy az EB az év során a kijelölt szervezetek komplex 
ellenőrzését végezte, illetve a GB-vel együttműködve az Egyesület éves gazdálkodási 
dokumentumait vizsgálta. A záró dokumentumok már tartalmazzák a Gazdasági Bizottság és 
az Ellenőrző Bizottság által kért javításokat, kiegészítéseket, így azokat a Közgyűlésnek 
elfogadásra javasolja. 
Ezt követően Béres József felkérte Vinkovits Andrást, hogy ismertesse a Gazdasági 
Bizottság jelentését. Vinkovits András tájékoztatta az Elnökséget, hogy a MEE GB az 
egyszerűsített éves beszámoló és közhasznúsági mellékletet és a könyvvizsgálói jelentést 
az irodavezetőtől ütemterv szerint kézhez kapta, 2014. március 12-én és 2014. április 01-én 
az Ellenőrző Bizottsággal együttes ülésén tárgyalta. Az együttes ülésen a MEE GB és EB 
több ponton észrevételeket és javaslatokat fogalmazott meg a MEE Központ irodavezetője, a 
könyvelő és a könyvvizsgáló felé. Az észrevételek és javaslatok alapján többször módosult a 
MEE 2013. évi egyszerűsített éves beszámolója és közhasznúsági melléklete valamint a 
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könyvvizsgálói jelentés. A MEE GB tárgyi, többször módosított dokumentumokat 
megvizsgálta, az azokban foglaltakat a MEE Gazdálkodási Szabályzataival, a vonatkozó 
törvényekkel és rendeletekkel összhangban lévőnek találta és az Egyesület Elnöksége 
számára elfogadásra javasolja. A beszámoló végén az Egyesület Elnöksége figyelmét 
felhívta, hogy a 2013. évi közhasznú és vállalkozási tevékenység eredménye 1.8 MFt lett. A 
MEE Szegedi Szervezetének koordinálásával 2012-ben létrehozott és jellemzően a régió 
szervezetei, valamint a központ által finanszírozott Jedlik Ányos köztéri szobor 
térítésmentesen átadásra került a Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata részére. Az 
átadás rendkívüli hatása összességében -8 637 eFt negatív eredményt okozott a 2013-as 
évre. Mivel a 2013 évi mérlegbeszámoló, MEE 2013 évi vezetői összefoglaló, MEE 2013 évi 
közhasznúsági melléklet valamint a MEE 2013 évi könyvvizsgálói jelentése adminisztratív 
hibából kifolyólag nem lett kiküldve, az Egyesületi Elnökség a záró dokumentumok 
elfogadásáról elektronikus úton fog szavazni. Az Egyesületi Elnökség tagjainak 
hozzászólása után Günthner Attila vállalta, hogy részletes elemzést készít a 
tagdíjbefizetések visszaesésének okáról. 

A továbbiakban Balázs Péter számolt be arról, hogy az Etikai Bizottságnak 2013. évben nem 
volt feladata. Az Egyesületi Elnökség az Etikai Bizottság beszámolóját 10/2014 számú 
határozatával egyhangúan elfogadta. 

Kovács András foglalta össze az Alapszabály, SZMSZ, Képviseleti és aláírási rend előző 
elnökségi ülés után érkezett módosítási javaslatait és az ezek alapján véglegesített és 
írásban is megküldött dokumentumokat. Tájékoztatta továbbá az Elnökséget, hogy a MEE 
önálló jogi személyiségű társaságaival (MEE VET, MEE VTT) személyes egyeztetés történt. 
Az Alapszabály 8.12. pontjába bekerült: „Az Elnökség határozatait nyílt szavazással, 
egyszerű szótöbbséggel hozza. Határozathozatala során az Elnökség figyelembe veszi a 
tanácskozási joggal jelenlévő delegált tagok ajánlásait és a vitában elhangzott észrevételeit. 
Szavazategyenlőség esetén a nem születik döntés.” Béres József hozzátette, hogy az 
Elnökségi ülésről készült jegyzőkönyvekben mindig rögzíteni fogjuk, ha az Elnökség döntése 
és a tanácskozási joggal résztvevő személyek véleménye között eltérés van. Bekerült 
továbbá a vezető tisztségviselőkre vonatkozóan az éves beszámolók Küldöttgyűlés általi 
elfogadása után a felmentvény intézménye. Vinkovits András javasolta, hogy a Küldöttgyűlés 
kizárólagos hatásköréből húzzuk ki a „vezető tisztségviselők díjazásának megállapítását”, 
mivel a MEE-ben a vezető tisztségviselők társadalmi munkában végzik feladatukat.  

Az Egyesületi Elnökség a fenti kiegészítésekkel és módosítási javaslatokkal az Alapszabály 
módosításait 11/2014 számú határozatával egyhangúan elfogadta. 

Az Egyesületi Elnökség az írásban előterjesztett SZMSZ módosításait 12/2014 számú 
határozatával egyhangúan elfogadta. 

Az Egyesületi Elnökség az írásban előterjesztett Képviseleti és aláírási rend módosításait 
13/2014 számú határozatával egyhangúan elfogadta. 

A folytatásban Vinkovits András ismertette a MEE által választott könyvvizsgáló 
megválasztásának és díjazásának megállapításával kapcsolatos Küldöttgyűlés elé 
terjesztendő határozati javaslatát: „A Küldöttgyűlés xx igen, xx nem, xx tartózkodás mellett 
elfogadta, hogy a MEE 2014. évi könyvvizsgálatát Némethné Futás Csilla bejegyzett 
könyvvizsgáló (engedély száma: MKVK 003802) végezze el. A szolgáltatás ellenértéke 
320.000 Ft + Áfa.” Az Egyesületi Elnökség a határozati javaslatot 14/2014 számú 
határozatával egyhangúan elfogadta. 

Negyedik napirendi pontként Béres József ismertette az Elektrotechnikai Múzeum 
támogatásának lehetőségével kapcsolatos elképzelését Dr. Krámli Mihállyal (MMKM 
főigazgató) és Dr. Antal Ildikóval (Elektrotechnikai Múzeum igazgató) folytatott személyes 
megbeszélése alapján. Elvi lehetőség mutatkozik arra, hogy a Magyar Elektrotechnikai 
Egyesület nagyobb szerepet vállaljon a múzeum gyűjteményével kapcsolatos szakmai 
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üzemeltetésben (nem az épületre vonatkozóan) 3-5 éves időszakra és gondoskodjon arról, 
hogy legyenek meg a kiállítások alapvető feltételei (fűtés, világítás, tárlatvezetés…). Cserébe 
a MEE használati jogot kérne a programok szervezésére, a helyiségek használatára. Az 
EMMA alapítványi modell biztosította néhány évre a működtetés alapfeltételeit, de a civil 
törvény változásai miatt nem látszik fenntarthatónak. A finanszírozás lehetőségét a pártoló 
tagoktól kapott elkülönített támogatás illetve a részükre az Elektrotechnikai Múzeum szakmai 
tevékenységével kapcsolatos egyedi szolgáltatások formájában képzeljük el. A múzeumi 
megállapodást akkor írjuk alá, ha rendelkezünk a szükséges forrással. A Múzeum 
képviselete megjelenne a MEE Elnökséghez kapcsolódó szervezetében. Tóth József 
javasolta egy üzleti terv elkészítését és felhívta a figyelmet arra, hogy szegeden van egy 
„mini elektrotechnikai múzeum” ahol az alapfeltételeket az EDF DÉMÁSZ biztosítja, a 
működtetést pedig a MEE Szegedi szervezet vállalja. A modell jól működik. Vinkovits András 
figyelmeztetett arra, hogy a MEE gazdálkodása negatív irányba megy ezért nagyon fontos, 
hogy ez a vállalás ezen a tendencián csak pozitív irányban változtasson és ennek érdekében 
legyenek beépítve biztonsági fékek a rendszerbe. A továbbiakban Görgey Péter, Dr. Tóth 
Judit, Haddad Richárd hozzászólásai után Béres József kérte az Elnökség támogatását, 
hogy az elhangzott modellnek megfelelően megkezdjük a jogi, a pénzügyi és végül 
szerződéses konstrukciók előkészítését. Első lépésben a jogi konstrukció kidolgozásához és 
az MMKM vezetőivel való egyeztetések elindításához kérte a jóváhagyást. Az Egyesületi 
Elnökség támogatta a kezdeményezést. 

Ötödik napirendi pontként Béres József számolt be a Stratégia kiemelt feladatainak 
teljesítéséről. Felkérte Orlay Imrét, hogy ismertesse a Mentor program előrehaladását. Az 
érintett régió és szakosztály képviselőkkel külön megbeszélést tartottunk ahol megbeszéltük, 
hogy első körben a MEE-n belüli hálózat kiépítésére van szükség. 1. Területi szervezetek 
vállalják az iskolákkal való kapcsolatfelvételt. 2. Szakosztályok mentor és témajavaslatokat 
tesznek a következő Elnökségi ülésig. 

Béres József ismertette az írásban is körbe adott program tervezetet a MEE 
partnertalálkozójával kapcsolatban. Az Egyesületi Elnökség 15/2014 számú határozatával 
egyhangúan támogatta a program tervet. 

Kovács András röviden egészítette ki az írásban megküldött „Paksi kapacitás fenntartási” 
koncepció lényegét. 4 területet jelölt meg amelyben a MEE szoros együttműködést alakíthat 
ki: 1. Elektrotechnika ismeretterjesztő cikkek (weblap kiegészítéssel). 2. Konferenciák 
szervezése, előadók delegálása ismeretterjesztő programokba. 3. Szakmai érdeklődés 
felkeltése. 4. Szakirányú felnőttképzés. Az előterjesztéssel kapcsolatban várja az 
észrevételeket, amely alapján a következő Elnökségi ülésre elkészíti a projekt tervet. 

Hatodik napirendi pontként Haddad Richárd ismertette a 2014. évi egyesületi díjak 
véglegesítésével kapcsolatos Díjbizottsági döntéseket és kérte az Egyesület Elnökségének 
jóváhagyását. Általános észrevétel, hogy a kiadható díjakhoz képest kevés jelölés érkezik. 
Az Egyesületi Elnökség tagjainak hozzászólásai után megállapítható, hogy a viszonylag 
alacsony aktivitásnak egyik oka lehet a túl sok adatot igénylő jelölési procedúra. Érdemes 
lenne a lényegi részre fókuszálni. Az Egyesületi Elnökség 16/2014 számú határozatával két 
tartózkodás mellett a díjjelöléseket a díjbizottságok döntései alapján elfogadta. 

Hetedik napirendi pontként Kovács András az Egyesület Díjszabályzatának írásban is 
megküldött módosítási javaslataival kapcsolatban tájékoztatta az Elnökséget. Javaslat 
érkezett a jelölési határidők egyértelmű szabályozására, valamint a Díjbizottság 
tagösszetételének és létszámának felülvizsgálatára. Balázs Péter a díjbizottságok 
tagnövelést nem javasolja. Béres József kérte, hogy a következő Elnökségi ülésre készüljön 
konkrét előterjesztés a Díszabályzat módosítására. Ennek érdekében az észrevételeket, 
javaslatokat május 24-ig Kovács Andrásnak kell megküldeni.  

Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila a MEE Nyíregyházi Szervezetének „a 
szervezeti egységek régiós szintű rendezvényei számának és színvonalának emelése” 
céljából megküldött pályázati igényének elbírálására kérte fel az Elnökséget. 
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Tájékoztatójában elmondta, hogy az írásban kiküldött pályázat minden tekintetben megfelel 
a pályázati követelményeknek, ezért javasolja annak elfogadását. Az Egyesületi Elnökség 
17/2014 számú határozatával egyhangúan elfogadta a MEE Nyíregyházi Szervezetének „a 
szervezeti egységek régiós szintű rendezvényei számának és színvonalának emelése” 
céljából megküldött pályázatát. 

Egyebek: 
• Veisz Imre továbbította az ÉDUKÓ területi szervezeteinek észrevételét, miszerint MTESZ 

helyi szerveződések (egyesületi formában) alakulnak és nyújtják továbbra is a régi 
szolgáltatásokat. Ezek formái és működésük nem tisztázott. Jó lenne a MEE részéről 
központi iránymutatás a területi szervezetek felé. Béres József vállalta, hogy a felmerült 
kérdést tisztázza a MTESZ vezetőségével. 

 
Budapest, 2014. április 15.  
 
Összeállította: Jóváhagyta: 

 
 

 

Günthner Attila Béres József Haddad Richárd 
Irodavezető Elnök Főtitkár 

 


